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 Nu  ne-ar  fi  suficient  de a  ne  demonstra  că  nădejdea este  

marele bine  al  omului, în  sânul  exilului  său  și  al mizeriilor  lui;  că  

ea  este  mângâierea  lui  supremă  și  supremul  lui  temei, mobilul  

tuturor  actelor  sale, sfârșitul  tuturor  dorințelor  lui, viața  vieții  lui;  

încă  îi  trebuie  ca  nădejdea  să – apară  ca  sigură, ca  neschimbată, ca  

incapabilă  de  a-l  înșela:  ”nădejdea  nu  rușinează”. 
Ce  este  o  nădejde  zadarnică, dacă  nu  pentru  om, un abuz  

dureros, o  mizerie  mai mult  în  plus? 
Însă a demonstra  siguranța  nădejdii noastre  nu  este  de  ajuns  încă : 

ne  trebuie    încă  să  știm   cum să  ne folosim  de  ea  și  ce  misiune  
trebuie  să  împlinească   acest  înger  al  cerului  în  cursul  peripețiilor  
vieții  noastre  de  încercări, de  lupte  și  de dureri. 

De  acolo  siguranța   nădejdii creștine, rolul și  misiunea  nădejdii 
creștine. 

Siguranța nădejdii creștine  se  întemeiază  pe o  temelie  dublă  de 
nerăsturant:  puterea  lui  Dumnezeu; bunătatea, nenumăratele  
binefaceri, purtarea  providențială  a  lui  Dumnezeu. 

Să  fii ”precum  muntele”.  

Ce-l  interesează   pe  muntele  de  granit  

de  orice  atac care  vea  să-l  răstoarne? Masa  

lui  își  râde  de aceste  încercări  copilărești. 

 Creștinul  înrădăcinat  în credința  sa, își  

râde  de  eforturile  pe  care  i le  înmulțesc  

dușmanii  săi  în  zadar  pentru  a-l  răsturna. 

  Adevăratul  creștin nu  se  teme  de  nici 

unul  din relele  care  se  dezlănțuie  asupra  

lumii, de  nici  un  atac  dușman, de  nici o  

soartă  potrivnică. Ba  mai mult!  Moartea  în  

loc  să-l  înspăimânte, încununează  nădejdiile  

sale  și-l  aduce  în  aceste  destine  veșnice  

după  care suspină  el  atâta  timp. Imaginea  

mrejei, care  prinde  pești  buni  și  răi.  

A  doua  temelie  a  nădejdii:  bunătatea, 

binefacerile, providența  lui  Dumnezeu. 

 Pentru  puținul  pe  care-l  reflectăm  noi  

față  de  milele  și  binefacerile  lui  

Dumnezeu, la  această  grijă părintească  care  

ne  conduce  și  ne  poartă, precum  o  face  

cea  mai  gingașă  dintre  mame  cu  un copil, 

cum vom  putea  deznădăjdui  vreodată? Sau  

mai  curând  cum  nu  se  va  întări  nădejdea  

noastră  nu  se  va  aprinde  ea, ca egal  pentru  

recunoștința  noastră  și  din iubirea  noastră? 

 Fie  că ne  surâde prosperitatea  sau  că  

împotrivirea  ne  înconjoară, să rămânem  

nemișcați  în  încrederea  în Dumnezeu  și  în  

siguranța nădejdilor  noastre.  

(Sf.Ioan  Gură  de Aur, Bogățiile oratorice) 

Prima  temelie  a  nădejdii  :  puterea  

lui  Dumnezeu. ”Dacă  Dumnezeu  este  

pentru  noi, cine  este  împotriva  noastră?” 

Este  marele  cuvânt  al  nădejdii. 

Dumnezeu!  Totul  este  acolo  pentru  

creștin.  Dumnezeu!  este  secretul   forței 

ei, taina  necuprinsei  sale  asigurări   în 

mijlocul  miilor  de pericole  ale  vieții  

prezente. Dumnezeu!  Este Dumnezeul  

creației, Dumnezeul  Răscumpărătorul, 

Dumnezeul  marilor  lucrări  și  a  nenumă-

ratelor   minuni  lucrate  prin  aleșii  săi.  

De  ce  să  te  temi  cu  un asemenea  

temei?  

Scriptura  înmulțește  imaginile  pentru  

a  ne  zugrăvi  forța  de neînvins   pe care  o  

are  creștinul  în  nădejdea  sa. 

 Imaginea  râului . El  este  năvalnic, 

este  furios, el  distruge  de-a  lungul  

țarinile. Cum  să  te  opui  valurilor  lui? 

  Cum  să  scapi  de  moarte ?   

Pentru  creștinul  înconjurat  din  toate  

părțile, asaltat  de  toate  lucrurile  omenești, 

invadat  de  lume, împins  de  torentul  

răului, o  minune  îl  salvează, Dumnezeu, 

care  este  nădejdea  lui  i  se  face  lui  

scăpare. 

Imaginea  muntelui  este  de  nepătruns.  

A nădăjdui  în  Dumnezeu înseamnă  a  

fi  tare  ca  stânca, solid  ca  muntele  de  

nepătruns, de orice  asalt  care  ar  vrea  să-l  

răstoarne .   

Sf.Ioan Gură  de  

Aur, 

icoană 


